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Úvodná myšlienka nás núti k zamysleniu...
je to naozaj tak? Sú šťastné, veselé a vydarené
sviatky samozrejmosťou? Bolesť duše tých,
ktorí blízkych skutočne nemajú, alebo ich strati-
li, si neberie vianočné prázdniny.

Stupňujúci sa individualizmus, materializ-
mus a strata tradičných hodnôt, prebytok a tech-
nologický pokrok, zvykli sme si, že byť šťastní
jednoducho musíme.

Všetci si určite pamätáme ten zvláštny pocit
prázdnoty, keď sú darčeky rozbalené, večera
dojedená a vo večerných správach na Štefana
oznamujú, že Vianoce sa už skončili. Radosť
nespočíva v splnení prianí a dokonalosti, ale
v neutíchajúcej túžbe po tom, čo nás presahuje.
Nie je statickým, ale dynamickým fenoménom.
V tomto kontexte nadobúda osobitný význam
práve adventné očakávanie. Autentické preží-
vanie liturgického roka je nesmierne blízke ľud-

skej prirodzenosti. Vďaka výzdobe a ponuke
na pultoch nákupných centier sú však Vianoce
„za dverami“ neraz už od októbra. Na čo by sme
čakali, ak môžeme mať všetko hneď? A na čo by
nám bol advent, keď sa vianočné svetielka
môžu rozsvietiť hneď po haloweenskych tek-
viciach a kahancoch na novembrových cintorí-
noch?

Posledné roky nám ukázali, že zdravie, po-
koj vo svete, stabilné zamestnanie, možnosť
chodiť do školy, či dokonca bežné stretávanie
s ľuďmi, nie sú samozrejmosťou. Možno je to
príležitosť vrátiť sa k pravej podstate vianočné-
ho posolstva. Zvesť o príchode Mesiáša bola
pred dvetisíc rokmi ohlásená obyčajným ľuďom,
žĳúcim uprostred vtedajšej neistej reality a oča-
kávajúcim mocného Záchrancu. Aj keď sa všet-
ko navonok mení a vnútri otriasa, vždy môžeme

pokľaknúť pred jasličkami, ktoré majú tak blízko
k mystériu kríža.

Nie je samozrejmosť, že máme rodinu, že
máme domov, že niekam patríme. To, že očami
vidíme krásy tohto sveta, máme v sebe emócie,
počujeme prosby a vlastný tlkot srdca, to všetko
je dar, za ktorý sa treba poďakovať.

Nepodľahnime klamu, že Vianoce sa
MUSIA podariť. Najkrajšie sviatky sú, na-
šťastie, úplne nezávislé od nášho výkonu,
zlyhaní, či aktuálnych podmienok nášho ži-
vota. Vianoce jednoducho prídu a my nemu-
síme robiť nič iné, len s pokorou a dôverou
otvoriť svoje srdce tomu, ktorý ho môže na-
plniť krehkou nádejou, absurdným šťastím
a zmyslom, ktorý prevyšuje každú chápa-
vosť.

Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce

Pred 800 rokmi sv. František z Assisi po-
stavil prvé jasličky. Keď sa totiž v roku 1223
vrátil zo Svätej zeme, chcel stvárniť narodenie
Ježiša v dedinke Greccio, ktorá mu pripomínala
Betlehem. Do jasieľ uložil živé dieťa. Vedľa stá-
la Mária a Jozef, priviedli aj osla a vola. V na-
sledujúcich rokoch si obyvatelia Greccia sami
pripravovali betlehemy a podľa Františkovho
príkladu si rozdávali darčeky, aby napodobnili
lásku Boha, ktorý sa nám sám dal ako dar. Ten-
to zvyk sa neskôr rozšíril do všetkých krajín.
Počas Vianoc sa začali živé betlehemy uspora-
dúvať v mnohých kostoloch. Neskôr živých her-
cov a zvieratá nahradili sochy.

Najhonosnejšie betlehemy sa stavali vo
františkánskych a kapucínskych kostoloch a
na ich výzdobe sa podieľali poprední umelci a
vladári. Na území dnešného Slovenska sa jas-
ličky začali stavať od 13. storočia. Koncom 18.
storočia vydal cisár Jozef II. nariadenie, ktorým
zakázal stavať v kostoloch betlehemy. Tento
úradný zásah znamenal paradoxne masový

rozkvet betlehemov, pretože ľudia ich v zjed-
nodušenej podobe začali stavať doma. V Štiav-
nických Baniach bola v 19. storočí odborná rez-
bárska škola, kde sa žiaci učili vyrezávať aj bet-
lehemy.

Dnes sú betlehemy nielen v kostoloch, ale
aj v mnohých domácnostiach. Sú z rôznych
materiálov. No bez ohľadu na to, ako naše bet-
lehemy vyzerajú, mali by sme pamätať, že Fran-
tišek v nás chcel vyvolať odpoveď. Podobne
ako Taliani v 13. storočí, aj my sa možno
nechávame príliš strhnúť svetskou stránkou
Vianoc. Preto nás pohľad na betlehem môže
odpútať od bežných starostí a pomôcť nám
spomenúť si, čo v skutočnosti slávime.

Pri pohľade na malé dieťa ležiace v jaslič-
kách si môžem uvedomiť, že Ježiš sa za mňa
obetoval už od svojho narodenia. Narodil sa to-
tiž v chlade a špine maštale. Počas pozemské-
ho života zažil všetko utrpenie. Podstúpil to kvôli
každému z nás. Nikto z nás mu nie je cudzí.

František z Assisi sa vytvorením prvých jas-

ličiek snažil, aby naša viera nezostávala iba sú-
hrnom nejakých vedomostí o Bohu, ale aby
viera pohýnala naše srdce k dobrým skutkom.

Požehnané Vianoce a nový rok plný
dobrých skutkov! Foto: Eva Pogranová

Autor: JCLic. Ľuboš Tvrdý, farár

Milí spoluobčania, je za nami jeden spoloč-
ne prežitý rok, a môžem Vám otvorene napísať,
že každý jeden deň bol nabitý povinnosťami,
úlohami a prácou. Nie všetko, čo sme chceli,
sme mali možnosť aj zrealizovať. Podstatné
však je, že sme dobre začali a určite budeme
pokračovať.

Čaká nás ešte veľa práce, ale aj trpezlivosti,
pretože nič nie je len biele, alebo len čierne.

Momentálne máme za sebou verejné ob-
starávanie na zhotovenie projektovej dokumen-
tácie na obnovu budovy bývalej materskej školy.
V novom roku chceme žiadať o dotáciu na jej
obnovu. Naše predstavy sú obnoviť existenciu
tejto budovy na materskú školu a jasle so sa-
mostatnou kuchyňou, aby sa strava nielen
pre deti, ale pre každého, kto bude mať záujem,
nemusela do našej obce dovážať.

December má prívlastok aj vianočný
mesiac, a možno práve preto je plný akcií, stret-
nutí a aktivít. Snažíme sa inovovať, opravovať,
čistiť. Pasujeme sa s prípravou všeobecne
záväzných nariadení, schvaľujeme plán inves-
tičných akcií, ktoré budú koncepčne do seba za-
padať a postupne sa môžu realizovať v najbliž-
ších rokoch.

Všetci chceme jedno – aby bol Pobedim
miestom, ktoré nosíme v srdci, kde chceme žiť,
kam sa radi vraciame, a na ktoré sme právom
hrdí. Zaoberáme sa všetkými podnetmi, nápad-
mi či požiadavkami, ktoré sa k nám dostanú.
Pravidelne ste o všetkom informovaní, či už pro-
stredníctvom našej webovej stránky, obecného
rozhlasu, Facebooku, alebo obecných novín.

S blížiacimi sa sviatkami a príchodom nové-
ho roka mi dovoľte poďakovať poslancom

obecného zastupiteľstva, konkrétne najmä
Evke Pogranovej a Martinovi Piškulovi, ktorí
sa aktívne zapájajú a pracujú v prospech nás
všetkých, neriešia čas, keď je treba pomôcť, vy-
baviť, zariadiť. Ďakujem Základnej škole
s materskou školou J. Hollého Pobedim,
Farnosti sv. Michala archanjela Pobedim, PD
so sídlom v Pobedime, všetkým kultúrnym,
spoločenským a športovým organizáciám
pôsobiacim v našej obci za ich aktívnu a tvorivú
činnosť. Aj vďaka nim naša obec žĳe kultúrnym
a spoločenským životom, čo je závideniahodné.
Ďakujem Vám všetkým... za pochopenie, pod-
poru, trpezlivosť, nápady a pripomienky. Ďaku-
jem aj za kritiku, ktorá, keď je konštruktívna, vie
posunúť. Nech je aj ďalší rok pre nás minimálne
taký úspešný, ako tento.

Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce

VIANOCE, to nie sú len rozprávky, škorica či vôňa mandarínok.
VIANOCE sú najmä vôňou RODINY.

„Na Vianociach je krásne to, že sa nemôžu nepodariť…“

Významné jubileum: prvé jasličky

Na slovíčko, prosím...
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Urobené, vybavené, vyriešené, plánované – činnosť v 4. štvrťroku 2023

Z rokovania 7. obecného zastupiteľstva

Z rokovania 8. obecného zastupiteľstva

1. na miestnom cintoríne sa vykonalo viacero
aktivít: údržba a oprava všetkých brán cinto-
rína (ťažko sa zatvárali), oprava a vyčiste-
nie osvetlenia,

2. úprava a čiastočná inovácia interiéru domu
smútku (ešte budeme pokračovať);

3. úplné odstránenie plastových vriec z cin-
torína – vrecia, ktoré boli určené len na po-
užité kahance (boli takto aj označené), a to
z dôvodu obmedzenej nosnosti, obsahovali
všetok cintorínsky, ako aj rôzny iný odpad,
tiež sklo, čo spôsobovalo pri manipulácii
roztrhnutie a vysypanie obsahu na zem,

4. oprava výtlkov na ceste za cintorínom pri
parkoviskách, poďakovanie za spoluprácu
PD so sídlom v Pobedime,

5. obnova a navýšenie poplatkov za hrobové
miesta z pôvodného 1 € za jedno miesto/
jeden rok na sumu 3 € za jedno miesto/
jeden rok (podľa platnej legislatívy),

pravidelná údržba cintorína, čistenie,
kosenie, osvetlenie, odvoz a skládkovanie
odpadu...

6. výmena el. skrinky pri bytovkách (smer
Bašovce), ktorá bola už v nevyhovujúcom
stave,

7. hasičské autá DHZ Pobedim – potreba za-
písania do osvedčenia o evidencii motoro-
vého vozidla prídavné zariadenie – predný
čelný rám – na VW Transporter a Mercedes
Vario – doteraz nebolo zapísané, čo nám
robilo problém pri absolvovaní pravidelnej
technickej a emisnej kontroly. Ďakujeme M.
Piškulovi za zrealizovanie,

8. opravená nefunkčná rína na prístavbe ha-
sičskej zbrojnice (reklamácia zhotoviteľo-
vi),

9. budova bývalej MŠ – máme za sebou ve-
rejné obstarávanie, potrebné k zhotoveniu
projektovej dokumentácie na obnovu tejto
budovy, v novom roku chceme žiadať
o dotáciu,

10. v rámci regiónu Dubová – za našu obec
bola vyslovená požiadavka vybudovania
kanalizácie, a tiež potreba obnovy autobu-
sovej zastávky,

11. zrealizovaná oprava vjazdu do Svadobky
(betónovanie vjazdu do dvora), ďakujeme p.
Petrovi Dudášikovi za bezplatné poskytnu-
tie materiálu k oprave,

12. zabezpečený a dodaný štrk na opravu
chodníka pri bytovke na Staničnej ul., ktorý
bol poškodený pri budovaní optiky v obci,

13. bude zvolané valné zhromaždenie Press-
kanu, potreba oficiálneho vystúpenia obcí
Pobedim, Orvište a Ostrov a vytvorenie
nových stanov združenia,

14. vybavuje sa dodatočné stavebné povolenie
pre budovy a prístrešky na rybníku,

15. zaslaná požiadavka na vypracovanie
„Komunitného plánu sociálnych služieb“,
je potrebné uznesenie OZ, potom zaslať
na VÚC TN,

16. bol predstavený a vypracovaný projekt
na vybudovanie rybochodu na Dubovej –
časť Spúštie,

17. odstránenie starej lipy pri vstupe
do kostola – boli sme oslovení p. farárom
s požiadavkou o posúdenie stavu stromu.
Prizvaní arboristi skonštatovali značné po-
škodenie – úplné spráchnivenie zvnútra
bez možnosti zachránenia a odporučili cel-
kové odstránenie,

18. svojpomocne prebehla rekonštrukcia ku-
chyne v budove hasičskej zbrojnice –
nová kuchynská linka so spotrebičmi, cel-
ková obnova,

19. Marius Pedersen – nahlásené poškodené
zberné nádoby na komunálny odpad,
požiadavka na výmenu za nové,

20. v dôsledku predpokladanej inflácie nám
bolo spoločnosťou Marius Pedersen
oznámené zvyšovanie nákladov na odvoz
a skládkovanie odpadov od 1. januára
2024, nutné navýšenie poplatkov,

21. z hľadiska zvýšenia bezpečnosti na komuni-
káciách v našej obci boli pre potreby obča-
nov objednané a dodané tri kusy doprav-
ných zrkadiel – riešenie križovatky pri bý-
valom bufete, Novej ulice pri Svadobke, vý-
jazd z parkoviska za cintorínom,

22. pokračuje spevňovanie štátnej cesty Po-
bedim – Horná Streda a to TSC Trenčín, po-
bočka Nové Mesto nad Váhom,

23. naša obec má v pláne výstavbu kolumbá-
ria na miestnom cintoríne – podľa možností.
Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce

V poradí 7. obecné zastupiteľstvo (OZ) sa
konalo dňa 13. septembra 2023. Prítomných
bolo 6 poslancov, 1 sa ospravedlnil. Na prog-
rame bolo 9 bodov na prerokovanie.

Rokovanie zastupiteľstva otvorila v bode 1
starostka obce Mgr. Andrea Augustínová.

Program bol následne doplnený o ďalší bod
programu „Schválenie zámeru prípravy a
podania žiadosti o poskytnutie nenávratných fi-
nančných prostriedkov mechanizmu plánu ob-
novy a odolnosti pre projekt s názvom „Kom-
plexná obnova budovy materskej školy v obci
Pobedim“.

Po bode 2 Kontrola uznesení nasledoval
bod 3 Podnety občanov. Podnety neboli vzne-
sené. Nasledoval doplnený bod 4. Starostka
obce privítala Ing. Máriu Bendovú, ktorá poslan-

cov bližšie oboznámila s pripravovaným projek-
tom na obnovu materskej školy v Pobedime. V
obci bola vykonaná obhliadka obecných budov,
na základe ktorej by sa v prípade záujmu mohli
podať žiadosti o poskytnutie nenávratných fi-
nančných prostriedkov na rekonštrukciu a ob-
novu týchto budov, na čo sú však potrebné vy-
pracované projekty. Pre prvý pilotný projekt bola
vybraná budova bývalej materskej školy. Ing.
Bendová odpovedala na vznesené otázky po-
slancov.

Bod 5 Interpelácie ohľadne web stránky
obce, poškodeného oplotenia na stojisku, vypí-
nania osvetlenia po polnoci, jamy pred bytovkou
na Staničnej ulici. Starostka sa k nim vyjadrila
a predniesla aktuálne dostupné informácie.

V bode 6 bol schválený Prevádzkový
poriadok pohrebiska obce Pobedim.

V bode 7 poslanci schválili kontokorentný
úver obce.

Bod 8 zahŕňal informácie starostky. Bolo ich
veľmi veľa, nie je možné ich v rámci možností novín
interpretovať (viď poznámku pod bodom 10).

Bod 9 Rôzne. Vznesená otázka ohľadne
dotácie pre FK 1925 od Futbalového zväzu. Eva
Pogranová prevzala kľúče od Roľníckeho
domu.

Bodom 10 bolo zasadnutie ukončené.
Poznámka: Podrobné informácie sú zverej-

nené na stránke www.pobedim.sk v časti Sa-
mospráva, Zasadania Obecného zastupiteľstva
2022 – 2026. Zápisnica č. 7.

Eva Pogranová, poslankyňa OZ

V poradí 8. obecné zastupiteľstvo (OZ) sa
konalo dňa 15. novembra 2023. Prítomných
bolo 8 poslancov, 1 sa ospravedlnil. Na prog-
rame bolo 18 bodov na prerokovanie.

Rokovanie zastupiteľstva otvorila v bode 1
starostka obce Mgr. Andrea Augustínová.

Po bode 2 Kontrola uznesení nasledoval
bod 3 a bod 4 sa týkali Protestu prokurátora
proti VZN obce Pobedim č. 3/2023 o niektorých
podmienkach chovu a držania psov na území
obce Pobedim. Vzhľadom k tomu, že VZN obce
Pobedim č. 3/2023 bolo z pohľadu prokurátora
JUDr. Melichera nevyhovujúce, podal voči
nemu protest. Poslanci v hlasovaní rozhodli, že
protestu vyhovejú.

Bod 5 Podnety občanov boli mimoriadne
rozsiahle. Týkali sa osvetlenia obce, opravy vý-
tlkov pri bytovkách smerom na Bašovce, stoja-
nov na smetné vrecia na cintoríne, očíslovanie
autobusových zastávok podľa cestovného
poriadku, nevhodného správania návštevníkov
na futbalovom ihrisku počas jednej z akcií,
nefunkčných brán na cintoríne, dopyt na osa-
denie dopravných zrkadiel v obci, výtlkov pri cin-

toríne, výrubu lipy pri kostole a smreku pri
zdravotnom stredisku, borovíc pri cintoríne.

V bode 6 neboli vznesené žiadne interpelá-
cie.

Bod 7 riešil Úpravu rozpočtu obce Pobedim
na rok 2023. Úprava bola schválená.

V bode 8 ekonómka obce informovala o vy-
konanom audite, ktorý vykonala Ing. Bokorová
z firmy Alfa Audit, s.r.o.. Poslanci vzali správu
nezávislého audítora na vedomie.

V bode 9 poslanci schválili preklenovací
úver k zaobstaraniu projektovej dokumentácie k
projektu „Komplexná obnova budovy Materskej
školy v obci Pobedim“.

V bode 10 poslanci neschválili Novelu č. 5
k VZN č. 3/2012 o miestnych daniach a miest-
nom poplatku za komunálne odpady a drobné
stavebné odpady na území obce Pobedim.

V bode 11 boli prerokované a schválené
dve žiadosti o povolenie úprav obecného chod-
níka.

V bode 12 poslanci schválili Komunitný
plán sociálnych služieb obce Pobedim na roky
2023-2030.

Bod 13 riešil žiadosť MUDr. Vitalia Petret-
ského, ktorý žiadal o poskytnutie ďalších pries-
torov v zdravotnom stredisku. K prenajatým
priestorom po MUDr. Šišovskej vydala hygiena
zamietavé stanovisko k prevádzke zubnej am-
bulancie (v zmysle zákona sú nevyhovujúce), a
z tohto dôvodu žiada prenajatie nevyužívaných
priestorov bývalej ambulancie pre deti a dorast.
Poslanci schválili Dodatok k nájomnej zmluve
o poskytnutí predmetných priestorov.

V bode 14 bola riešená žiadosť z Farského
úradu v Pobedime o vydanie stanoviska
k žiadosti o dotáciu na rekonštrukciu časti oltá-
ra. Pán farár nežiadal o dotáciu z rozpočtu
obce, iba o vydanie stanoviska, ktoré je neod-
deliteľnou súčasťou žiadosti na ministerstvo kul-
túry. OZ vydalo stanovisko, že obec z dôvodu
nepriaznivej finančnej situácie nemôže poskyt-
núť v roku 2024 finančný príspevok na ďalšiu
etapu reštaurovania hlavného oltára.

V bode 15 sa prerokovalo vystúpenie z
Miestnej akčnej skupiny Beckov - Čachtice - Te-
matín a vstup do Miestnej akčnej skupiny Zdru-
ženia obcí Bielokarpatsko-trenčianskeho mikro-
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Slávnostné privítanie jubilantov

Zo života farnosti

Keď sa skončia letné dni a prichádza októ-
ber, s údivom hľadíme okolo seba. Príroda za-
čne hýriť najkrajšími farbami jesene – zlatožltá,
červená, hnedá, pomaly vytláčajúc zelenú, až
príde sivá. Takto nejako sa aj človeku míňa rôčik
za rôčkom, až nastáva jeseň života. Je to veľký
dar. Zúročí celoročnú námahu a v živote prine-
sie múdrosť, pokoj a vyrovnanejší pohľad na
svet. Jeseň vytvára umelecké diela, ktoré sú
ako farebná paleta. Takýmto krásnym umelec-
kým dielom je aj človek vo svojej jeseni života.
Vtedy je krásny podľa múdrosti, čo sa mu zračí
v oku, s každou vráskou vpísanou do jeho tváre
i so šedinami postriebrenými vlasmi.

Tak, ako ďakujeme za plody jesene, je po-
trebné poďakovať sa človeku za plody jeho ži-
vota.

Každý rok sa tradične stretávame s našimi
jubilantmi 60, 65, 70, 75, 80 a viac ročnými. Po-
zvanie na stretnutie dostalo 104 jubilantov. Nie
všetci mohli pozvanie prĳať a prísť. A Tí, čo
prišli 20. októbra 2023 do Svadobky, prišli s
úsmevom na tvári. Už pri príchode ich čakalo

milé privítanie, darček a kvietok. Zároveň sa
podpísali do Pamätnej knihy obce Pobedim.

V úvode slávnostného programu sa pred-
stavili deti zo ZŠ s MŠ Jána Hollého v Pobedi-
me. Vystúpenie plné piesní, básní i tanca sa
stretlo s veľkým potleskom. Po privítaní prítom-
ných moderátorkou večera Bc. Gabrielou
Kamenskou nasledovali príhovory. Starostka
obce Mgr. Andrea Augustínová v emotívnom
príhovore vyjadrila poďakovanie, patričnú po-
zornosť a úctu za roky ich prínosu pre našu
obec. Zároveň zaželala všetkým oslávencom
dlhé obdobie plné lásky, radosti, spokojnosti a
hlavne všetkým pevné zdravie. Hosťom na
stretnutí jubilantov bol Michal Bartek, podpred-
seda TSK a poslanec NR SR. Vo svojom prího-
vore uviedol, že práve seniori sú dôležitou
súčasťou našej spoločnosti a ich vyzretosť, či
životné skúsenosti sú pre nás veľkou inšpiráci-
ou a oporným múrom v neľahkých časoch.
Poďakoval aj pani starostke a jej tímu za
usporiadanie tejto milej slávnosti a teší sa na
ďalšiu spoluprácu. Nasledovalo predstavenie

jubilantov v réžii Márie Desátovej. Po básni a
Svadobnom pochode Dychovej hudby Buč-
kovanka z Nového mesta nad Váhom boli pred-
stavené jubilujúce manželské páry, ktoré kráča-
jú spoločnou cestou života 25, 50 a 60 rokov.
Každému páru sa prihovorila milým slovom
starostka obce a odovzdala im malý darček a
kvietok. Všetko toto zavŕšil prípitok pre jubilan-
tov. Po slávnostnej večeri sa už mohli prítomní
venovať zábave pod vedením Bučkovanky, sa-
mozrejme, že aj zatancovať. Alebo len tak si s
ostatnými pospomínať, podebatovať a nechať
sa odfotiť. O tom, že sa cítili všetci veľmi dobre,
svedčí aj to, že nikomu sa nechcelo odísť a zdr-
žali sa až do večerných hodín.

Čo dodať na záver? Želáme vám, aby všet-
ky dni vášho života boli naplnené zdravím,
šťastím, spokojnosťou. Iné vám želať netreba,
veď vaša životná múdrosť vás citlivo vedie kaž-
dým dňom vášho života.

Eva Pogranová, poslankyňa obce
Foto: Eva Pogranová

Na prelome septembra a októbra sme si uc-
tili patróna farnosti sv. Michala archanjela, a pa-
trónku bašovského kostola Pannu Máriu Ružen-
covú. Ďakujem všetkým, ktorí prišli na sv. omše
oblečení v krásnych krojoch. Pobiecke kroje
sme si k hodom obliekli už deviaty raz. Súčas-
ťou hodových aktivít bola aj výstava venovaná
Mons. Jozefovi Ferancovi, biskupovi ban-
skobystrickému. Veľká vďaka patrí realizátorke
tejto výstavy Mgr. Márii Mizerákovej.

Pri spomienke na našich zosnulých bol
požehnaný obnovený Dom nádeje na miestnom
cintoríne. Poďakovanie patrí pani starostke
a všetkým jej pomocníkom, ktorí opäť urobili
priestor pre rozlúčku s našimi drahými dôstoj-
ným miestom.

Ku koncu novembra sme mali možnosť du-
chovne sa obnoviť cez kázne pátrov jezuitov.

Vďaka ich aktivite sme si pripomenuli život
a dielo P. Michala Petráša SJ.

Tohtoročné Vianoce sú spojené s 800. výro-
čím vzniku prvých jasličiek. Pri tejto príležitosti
dostaneme pekný darček. Vďaka šikovným ru-
kám miestneho majstra v spolupráci s obcou
bude verejný priestor našej dediny zdobiť krás-
ny symbol vianočných sviatkov. Súčasťou tých-
to sviatkov sa stal aj vianočný koncert Spevác-
keho zboru Siloe, na ktorý sa už veľmi tešíme.
V posledný deň občianskeho roka sa poďaku-
jeme za všetky Božie dary a budeme prosiť
o požehnanie do nového roka.

Ďakujem všetkým, ktorí mi pomáhajú
v akejkoľvek oblasti, aby naša farnosť bola pek-
ná zvlášť cez dobré srdcia.

Autor: JCLic. Ľuboš Tvrdý, farár
Foto: Zuzana Pogranová, Eva Pogranová

regiónu a Mikroregiónu Bošáčka. Poslanci vy-
stúpenie z MAS BČT a zároveň vstup do MAS
Združenia schválili.

V bode 16 starostka predniesla veľa infor-
mácií. Píše sa o nich na inom mieste
v novinách, v článku „Urobené, vybavené, vy-

riešené, plánované - činnosť v 4. štvrťroku
2023“.

Bod 17 Rôzne sa týkal plánovanej výstavby
Selanky, v akom je štádiu (Gabriel Havrlent),
prednesenia návrhu „Roľnícky dom v Pobedime
- Možnosti využitia v súčasnosti a s výhľadom
do budúcnosti“(Eva Pogranová). Ďalej návrhu

využiť možnosť pre občanov podávať podnety
a návrhy na zlepšenie činnosti v obci elektronic-
ky (Elena Cagalová).

V bode 18 starostka poďakovala poslan-
com za účasť a 8 zasadnutie OZ bolo skončené.

Eva Pogranová, poslankyňa OZ
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Hody 2023
Poviete si, veď hody sú už dávno za nami,

tak prečo o nich píšete. Máme však na to dôvod.
Hody nám zas a znova ukázali, o čom je spolu-
patričnosť ľudí v tejto obci. Veta „Keď sa chce,
tak sa dá všetko.“, akoby počas týchto hodo-
vých dní dokázala, že je to naozaj pravda, nie
klišé. Dokázala spojiť ľudí z rôznych organizácií
a vytvoriť tak nielen pre rodinných príslušníkov,
hostí, cudzích ľudí i náhodných návštevníkov,
nezabudnuteľné tri dni. Dokonca aj počasie sa
k nám pripojilo.

Poďme ale pekne po poriadku. Hodový
program v dňoch 29. septembra až 1. októbra
2023 bol naplnený športom, kultúrno-spoločen-
skými aktivitami, zábavou pre deti i dospelých,
tradíciami, výstavami, lunaparkom, stánkami
s rôznym jarmočným tovarom, cukrovou vatou,
pukancami. A najmä tým, prečo sú hody hodmi,
slávnostnou krojovanou svätou omšou.

Prvý hodový deň bol venovaný deťom, fa-
núšikom kolkárov a dospelým. Futbalisti pripravili
detskú diskotéku s opekačkou a občerstvením.
Na kolkárni súperili KK Pobedim A – KO Žar-
novica A. V Pivárni u Hasiča sa prítomní hostia
dobre zabavili so skupinou Gipsy Pobedim. Sa-
mozrejme, nechýbalo ani jedlo a občerstvenie.

Druhý hodový deň bol program o niečo
bohatší. V ZŠ s MŠ Jána Hollého mali Deň otvo-
rených dverí. O návštevníkov naozaj nemali nú-
dzu, veď koľkí bývalí žiaci by nechceli vidieť zre-
konštruovanú školu. Vidieť, ako veľmi sa zmeni-
la a opeknela. Precítiť naozaj úžasnú atmosféru
v celej škole. Zážitok bol umocnený výstavou
ručných prác starých rodičov. Kto chcel, mohol
si pozrieť ukážku trukovania šikovnými rukami
Lenky Miklovičovej Černokovej. Aby aj deti mali
príjemné spomienky na chvíle v škole, Bábkové
divadlo Lienka im pripravilo parádne predstave-

nie „Kocúr v čižmách“, ktorým ich pobavilo
a rozosmialo.

Ďalším lákadlom pre návštevníkov bol Roľ-
nícky dom. Pod svoju záštitu si ho zobrala Folk-
lórna skupina Pobedimčan. Vnútorné miestnosti
i areál domu upravili tak, ako predpokladali, že
v období pôvodných majiteľov mohol fungovať.
Kto mal záujem, mohol sa nechať sprevádzať
folklórnikmi a Tí povysvetľovali čo a ako fungo-
valo, na čo boli jednotlivé exponáty, ako sa
v dome žilo.

V maštali pre kone mali zriadenú výstavu
jesenných prác žiaci a škôlkari našej školy. Tým-
to spôsobom ukázali, čo v nich je. Vytvorili naozaj
krásne práce, ktoré návštevníkov veľmi zaujali.

Na kolkárni sa odohral kolkársky zápas KK
Pobedim B – ŠKK Tlmače. Kto mal dosť športu,
školy a tradícií, mohol sa zabaviť v štýle disco
80. a 90. rokov pri altánku na ihrisku. Komu sa
aj to málilo, v Pivárni u Hasiča vyhrávala harmo-
nika. O občerstvenie bolo tiež postarané.

Tretí hodový deň sa začal tým, prečo sú
hody hodmi: slávnostnou hodovou krojovanou
sv. omšou. Množstvo žien, mužov i detí v kro-
joch spolu s ostatnými veriacimi vzdali úctu pa-
trónovi nášho kostola sv. Michalovi archanjelovi.
Sv. omšu slúžil náš pán farár Ľuboš Tvrdý spolu
s kňazom Jozefom Lednickým. Obetné dary
niesli členovia FSk Pobedimčan, oblečení
v krásnych pobieckých krojoch, čím ešte viac
zvýraznili slávnostný ráz tejto sv. omše. Samoz-
rejme, nechýbala ani hra na organ a krásne
piesne a hudba v podaní speváckeho zboru Si-
loe. Na konci sv. omše starostka obce Andrea
Augustínová spolu s Elenou Žitňanskou zag-
ratulovali vdp. Ľubošovi Tvrdému k meninám
a poďakovali mu za všetko, čo pre svojich ve-
riacich vo farnosti i pre obec robí. A aj za to, že

v roku 2015 vyzval veriacich, aby prišli na hody
v krojoch. Tým sa začala tradícia hodových kro-
jovaných sv. omší.

Po sv. omši vdp. Ľuboš Tvrdý pozval všet-
kých prítomných na priateľské stretnutie s ob-
čerstvením v areáli kostola. Bodku za krásnou
sv. omšou dali harmonikári s nasledov-
ným spoločným fotením.

V poobedňajších hodinách bola v Kostole
sv. Michala archanjela sprístupnená výstava
„Život a dielo biskupa Jozefa Feranca“, rodáka
z Pobedima. Kurátorkou výstavy bola Mgr.
Mária Mizeráková ml..

Športového vyžitia bolo aj v nedeľu veľa. Na
kolkárni súperili medzi sebou dorastenci KK Po-
bedim - KK Inter Bratislava. Na ihrisku sa odo-
hrali dva futbalové zápasy. Najprv hrali žiaci Po-
bedim - Vrbovce a v poobedňajších hodinách
muži FK 1925 Pobedim - TJ Tatran. Po futbalo-
vom zápase mužov prebehlo losovanie tomboly,
ktoré bolo v histórii futbalu v Pobedime po prvý
raz. Odozva na túto akciu bola veľmi priaznivá,
najmä od tých, čo niečo vyhrali.

Koho nebavil šport, mohol sa zastaviť na Ha-
sičskej zbrojnici. Tu prebiehal Deň otvorených
dverí so sprievodným slovom. Hasiči poukazova-
li jednotlivé miestnosti i techniku, povysvetľovali
čo a ako funguje. Veľa ľudí ani netušilo, čo pries-
tory zbrojnice skrývajú. Boli veľmi milo prekvape-
ní. Svoj údiv neskrývali hlavne deti.

V Roľníckom dome pokračovala prehliadka
obydlia a výstavy tak, ako v sobotu.

Keď si k tomuto všetkému prirátate ešte krás-
ne počasie, hodové atrakcie, ako sú kolotoče,
stánky, cukrová vata a hlavne stretnutia rodín,
priateľov, tak naozaj boli naše hody plné zážitkov.

Autor: Eva Pogranová, kronikárka obce
Foto: archív kronikárky obce
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Vianočné trhy a Divadielko Trubadúri
Vedeli ste, že história vianočných trhov

siaha až do stredovekej Viedne, kde sa konali
už v roku 1294? V niektorých mestách sveta sa
stali cestovateľským lákadlom a obľúbenou
destináciou predvianočnej turistiky. Zdroj: Zuza-
na Beňušková, etnologička zo Slovenskej aka-
démie vied (SAV).

K tejto tradícii sme sa pripojili aj my, naša
malá dedinka zo Slovenska. Po spoločnom
stretnutí starostky obce a organizácií, bolo do-
hodnuté, kedy sa Vianočné trhy 2023 budú
konať a aký by mal byť ich scenár.

O deň skôr, ako mali byť trhy, bol čulý ruch
na námestí pred Svadobkou. To hasiči, zástup-
covia organizácií, pracovníci obce i dobrovoľní-
ci stavali stánky a pripravovali všetko potrebné
k sobotňajšiemu dňu.

Hlavným dňom bol 9. december 2023.
Vianočné trhy príhovorom otvorila starostka obce
Mgr. Andrea Augustínová. Poďakovala organizá-
ciám, pracovníkom obce i dobrovoľníkom, ktorí
sa postarali o prípravu všetkého, čo je potrebné
k takejto akcii. Bolo treba postaviť stánky, pripra-
viť posedenie, zabezpečiť elektrinu pre stánky,
ozvučenie a aj svetelnú výzdobu a mnohé iné.
Predstavila organizácie aj s ich predajnou ponu-
kou. Nakoniec zaželala všetkým, aby bol tento
deň príjemný a sviatočný.

Návštevníci Vianočných trhov 2023 určite
neboli sklamaní, pretože bolo z čoho vyberať.
Z prvého stánku, patriaci Poľovníckemu zdru-
ženie Pobedim, sa niesla vôňa poľovníckeho
gulášu. Ako to už býva, poľovníci sa nedali za-
hanbiť ani tento rok a guláš išiel rýchlo na od-
byt. V druhom stánku ponúkali pečenú klobásu
a nápoje futbalisti FK 1925 Pobedim. Do
tretieho sa nasťahovala Folklórna skupina Po-
bedimčan s ponukou vianočných oblátok, trubi-

čiek, slaných oblátok, medu, medoviny a na za-
hriatie aj medové hriatô. Rybársky spolok Zás-
todolie mal k dispozícii dva stánky. Rybári
ponúkali údené pstruhy a aj vyprážané pod-
kovičky z kapra. Kto mal chuť na sladké, určite
neodolal palacinkám. V ponuke mali aj kávu a
varené víno. Ani cvičenky TJ Sokol sa nedali za-
hanbiť. Pripadli im dva stánky. V prvom ponú-
kali langoše, lokše, punč pre dospelých – skvelé
lákadlo pre maškrtné jazýčky. V druhom podá-
vali čaj s ovocím pre deti, ktorý bol v réžii obce.
Základná škola s Materskou školou Jána Hollé-
ho si rezervovala tri stánky. V prvom ste si moh-
li zakúpiť punč, hrianky s rôznymi nátierkami,
rôzne vianočné pečivo. V druhom a treťom
ponúkali žiačky i pani učiteľky výrobky detí z
materskej školy i žiakov zo základnej školy a aj
rodičov. Predstavivosť a kreativita tu bola ne-
skutočná. Ak ste si chceli niečo kúpiť, tak výber
bol ťažký, pretože ponuka bola veľmi bohatá a
rôznorodá.

Aj vo Svadobke sa niečo dialo. Milým prek-
vapením pre detičky počas trhov bolo Divadlo
Trubadúri. Ich predstavenie „O Snehulienke“
bolo plné zábavy, šantenia a zapájania detí do
deja. A nakoniec prišiel aj Mikuláš. Každé dieťa
pozval k sebe na javisko. To mu zaspievalo
alebo zarecitovalo a za to bolo odmenené miku-
lášskym balíčkom a ovocím. Mikulášovi boli od-
menou rozžiarené očká a slovíčko „ďakujem“.
Divadlo má v podtexte názov „Zábavné divadlo
pre deti i dospelých bez rozdielu“. A tomuto aj
dostálo, zabavilo detičky i dospelých.

Čo napísať na záver? Vianočné trhy trvali
do neskorších nočných hodín, ľudia sa bavili,
takže asi bolo všetko tak, ako má byť. Už len
jedno malé želanie, aby sme sa stretli aj o rok.

Autor a foto:Eva Pogranová
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Pobedimský mlyn
Mlyn v našej obci patrí medzi národné kul-

túrne pamiatky. Ako môžu okoloidúci vidieť nie
je v najlepšom stave. V každom prípade je to
objekt hodný povšimnutia a týmto príspevkom
vás chceme oboznámiť s jeho históriou a po-
ukázať na zaujímavosti.

Čo sa týka vlastníctva, treba uviesť, že ľavá
časť mlyna, bývalá pekáreň a predtým byt mly-
nára, je majetkom obce. Pravá časť, výrobné
zariadenie mlyna, je vo vlastníctve viacerých
majiteľov.

V pamiatkovej literatúre, napríklad v knižne
vydanom súpise pamiatok na Slovensku, sa
uvádza mlyn ako „habánsky“ podľa habánov,
príslušníkov sekty novokrstencov. Habáni boli
po prehratej bitke na Bielej hore v roku 1620
masovo vyháňaní z Moravy a usídľovali sa naj-
mä na území západného Slovenska. Nedom-
nievame sa, že v súčasnom mlyne boli habáni,
pretože mlyn v 17. storočí neexistoval. Zásad-
ným dôkazom je fakt, že na prvom vojenskom
mapovaní z roku 1781, v ktorom je zakreslená
i naša obec, sa označenie mlyna (koliesko s lo-
patkami) nachádza na hlavnom toku Dubovej,
a to medzi súčasným domom Schmelzerových
a hájskou lávkou. Na mape chýba tiež obtokové
rameno ako náhon mlyna. Kedy bol tento mlyn
postavený, nie je známe. Ale na základe nápisu
na kameni, ktorý môžete nájsť na východnej
stene pôvodného obydlia mlynára, vieme o jeho
oprave. Nápis v latinčine je EX BENE FICENCIA
- EV C RDD CO EPPI ANTON REVAI ANNO
1768. dokazuje, že mlyn dal opraviť prepošt
Anton Révay v roku 1768.

Mlyn na hlavnom toku potoku Dubová zrej-
me zanikol v prvej tretine 19. storočia, kedy bol
postavený súčasný mlyn s lopatkovým kolesom
a bol vykopaný mlynský náhon. Na stavbu sa
použil i materiál zo starého mlyna, a to spomí-
naný kameň s nápisom a zrejme aj trámy.

Drevené trámy uvádzame z toho dôvodu,
že v roku 1935 sa pri rekonštrukcii súčasného
mlyna našiel trám s ľudskými vlasmi. V roku
1937 vtedajší majiteľ mlyna Michal Miklovič
Mišovic trám odovzdal Václavovi Vlkovi, tajom-
níkovi Piešťanskej muzeálnej spoločnosti, ktorý
sa aktívne venoval historickému bádaniu v regi-
óne Piešťan. Václav Vlk svoje poznatky zverej-
nil v Správach Piešťanskej muzeálnej spoloč-
nosti pod názvom Mlynárske trestné právo
v stredoveku. O zaujímavom náleze informova-
la i vtedajšia tlač, konkrétne Slovenské zvesti
z 18. septembra 1937. Najnovšie sa problemati-
ke pobedimského mlynského trámu venoval
pracovník múzea Andrej Bolerázsky v článku
Pobedimská trestná hrada (Pobedimčan
3/2001). Keďže je táto tematika zaujímavá, uve-
dieme i podrobnosti o pobedimskej trestnej
hrade ako boli uvádzané v spomínaných
článkoch V. Vlka, A. Bolerázskeho a v Sloven-
skom denníku. Mlynári, ktorí boli často i richtár-
mi, mali možnosť zlodejov múky v mlyne vyvesiť
za vlasy a po určitom čase odrezať z tohto trá-
mu, takže vlasy prichytené na hrade mlyna zo-
stali. Takéto a obdobné používanie telesných

trestov bolo však v roku 1787 podstatne obme-
dzené.

História pobedimského mlyna siaha až
do 17. storočia. Upozorňujeme, že nie súčasné-
ho, kedy bol mlyn rovnako ako celá obec, majet-
kom Prepozitúry Panny Márie v Novom Meste
nad Váhom. Datovanie pôvodného mlyna
na potoku Dubová môže byť staršie, avšak až
zo 17. storočia máme vierohodné doklady
o existencii objektu mlyna. Z roku 1660 sa
v súpise majetku prepošstva uvádza usadlosť
Mlynarovská a v urbári z roku 1666 sa spomína
mlyn s jedným mlynským kolesom a mlynárom
Jurajom Urbanoviczom, ktorý platil vtedajšiemu
majiteľovi teda prepozitúre poplatky, a to
na sviatok. Juraja a na sviatok sv. Michala.

Nepriamym dokladom o mlyne je listina pre-
pošta Jakuba Hašku z roku 1668, v ktorej sa
uvádzajú podmienky prenajatia prepoštských
mlynov. Dokument s konkrétnymi podmienkami
prenájmu je v slovenčine. Zo 17. storočia po-
známe mená pobedimských mlynárov. V 1676
sa spomína mlynár Juraj Hagyo a v najstaršej
matrike pobedimskej farnosti je zápis z 12. júna
1682, kedy bol pokrstený syn Martina Sedara,
miestneho mlynára. O desať rokov neskôr sa
narodilo druhé dieťa mlynára Juraja Segeša.
Začiatkom 18. storočia je v roku 1705 spomí-
naný mlynár Juro Kuchar. Pri štúdiu farských
cirkevných matrík môžeme nájsť i ďalších mly-
nárov, no uvádzame aspoň najstarších.

Spomínaní mlynári pracovali v pôvodnom
mlyne, ktorý bol lokalizovaný, ako sme už uvied-
li, na hlavnom toku Dubovej. Predpokladáme,
že v prvej polovici 19. storočia bol postavený
súčasný mlyn s jedným lopatkovým kolesom
a tiež vykopaný mlynský náhon. Predpokladá-
me, že najskôr bol postavený mlyn s mlynským
zariadením a neskôr pribudla stavba bytu
pre mlynára. Mlyn v 19. storočí tak, ako v pre-
chádzajúcom období, bol majetkom Prepozitúry
Panny Márie v Novom meste nad Váhom. Za-
čiatkom 20. storočia mlyn odkúpil, podľa zacho-
vaných materiálov, Juraj Miklovič Mišovic, syn
Michala Mikloviča Mišovica. Oboch mlynárov
Michala Mikloviča a Juraja Mikloviča môžeme
nájsť na vitrážach osadených vo svätyni kostola
(okná so sv. Michalom archanjelom a sv. Jura-
jom). Dom mlynára Juraja Mikloviča mal
pred súčasnou prestavbou dekoratívnu fasádu
s vročením 1926 a nápisom Juraj Miklovič Mišo-
vic.

Zásadná zmena sa v pobedimskom mlyne
udiala v roku 1935, kedy sa mlynské lopatkové
koleso nahradilo turbínou. V tomto roku sa re-
konštruoval i interiér mlynu. Pri týchto úpravách
sa našla už spomínaná hrada s ľudskými vlas-
mi. Rovnako sa zmodernizovalo výrobné za-
riadenie dodané a inštalované firmou Jozef
Prokopa a synovia Pardubice. Išlo vtedy
o moderné mlynské stroje, veď uvedená firma
patrila medzi najväčšie podniky v odbore stroj-
ného vybavenia mlynov v Európe. V ľavej časti
mlyna bola do roku 1959 ubytovaná rodina mly-
nára Františka Panáka. Byt mal v tom čase dve

izby, kuchyňu a komoru. V tejto časti mlyna
vznikla neskôr pekáreň.

Vnútorné priestory mlyna využíval po roku
1948 národný podnik Mlyny a cestovinárne
Piešťany a miestne Jednotné roľnícke družstvo.
Mlyn bol neskôr prevedený do miestneho hos-
podárstva MNV Pobedim, ktorý v roku 1966 za-
čal mlyn, pôvodne byt mlynára, rekonštruovať
na pekáreň. Samotný mlyn v roku 1962 prestal
plniť svoju pôvodnú funkciu, mletie múky. V roku
1997 bol mlyn so štátnou dotáciou 50 000 Sk
opravený. Z iniciatívy Obce Pobedim sa vy-
konali tesárske práce, oprava krytiny, zasklenie
okien a montáž tatranského profilu.

V súčasnosti, ako je konštatované v úvode
článku, je ľavá časť v majetku Obce Pobedim
a pravú vlastnia viacerí vlastníci, potomkovia
majiteľov mlyna z obdobia Československej
a Slovenskej republiky.

Autor: Mgr. Ivan Pastorek
Foto: archív Mgr. Ivana Pastoreka

Časť trestnej hrady z mlyna

Rodina mlynára Františka Panáka

Pamiatky na rozšírenie kostola
Nadväzujúc na článok o rozšírení kostola

sv. Michala archanjela chceme upozorniť na pa-
miatky z tejto významnej udalosti. V prvom rade
rozšírenie kostola pripomínajú rovnoramenné
kríže na pol pilieroch kostola, ktoré sú znakom
vysvätenia kostola. Svätiacim biskupom bol
spišský biskup Ján Vojtašák.

Ďalšou pamiatkou na rozšírenie chrámu je
tabuľa umiestená pod chórom lode kostola.
Mramorová tabuľa obsahuje latinský text, ktorý
preložila Mgr. Michalea Kajanová z Jazykoved-
ného ústavu Ľudovíta Štúra SAV. Preklad textu
uverejňujeme v plnom znení:

„Tento kostol bol pričinením a usilovnosťou
dôstojného pána Vojtecha Žilinčana, pobedim-
skeho farára, rozšírený a obnovený pod patro-
nátom váženého pána Fridricha, grófa Pongrác-
za, prepošta novomestského. 18. novembra
1923 bol váženým a dôstojným pánom Jánom
Vojtaššákom, spišským biskupom, za prítom-

nosti nesmierneho počtu veriacich, ktorí sa
zbehli zo všetkých kútov, zasvätený najlep-
šiemu a najväčšiemu Bohu s najväčšou poc-
tou...“

Pamiatkou na rozšírenie kostola môžu byť

drevené dvojkrídlové dvere v hlavnej lodi
kostola. Na dverách z vonkajšej strany sú ini-
ciálky K a M. Je dosť pravdepodobné, i keď
priamy dôkaz nemáme, že masívne dvere dali
vyhotoviť Ottmar Klimeš a Jindřich Merganc ako
vďaku za možnosť projektovať rozšírenie
kostola.

Veľmi zaujímavou pamiatkou je fotografia
v archíve farského úradu. Na nej môžeme vidieť
účastníkov slávnostného posvätenia rozšírené-
ho kostola sv. Michala archanjela. Na dobovej
fotografii v strede spodného radu je spišský bis-
kup Ján Vojtaššák, vľavo od svätiaceho biskupa
novomestský prepošť Fridrich Pongácz a cel-
kom vľavo spodného radu pobedimský farár
Vojtech Žilinčan. V pozadí dobovej fotografie
môžeme vidieť pobedimských veriacich, vraca-
júcich sa zo slávnosti posvätenia kostola.

Mgr. Ivan Pastorek
Foto: archív Mgr. Ivana Pastoreka
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1. štvrťrok školského roka 2023/24 v našej škole
Ani sme sa nenazdali a 1. štvrťrok školské-

ho roka 2023/24 máme za sebou. Bol naozaj
plný zaujímavých podujatí.

Hneď 6. septembra sme si pripomenuli 215.
výročie príchodu Jána Hollého do Pobedima
položením venca k pamätnej tabuli na miestnej
fare. Veľké poďakovanie patrí pánovi farárovi
JCLic. Mgr. Ľubošovi Tvrdému, ktorý našim
žiakom priblížil život Jána Hollého veľmi milým
rozprávaním.

V mesiaci september sa každoročne zapá-
jame do zbierky pre nevidiacich a slabo-
zrakých občanov „Biela pastelka“. Tento rok
sa nám podarilo vyzberať 132,30 €. Od firmy
Plantex sme dostali niekoľko ovocných strom-
čekov a kríkov, čím sme oživili náš ovocný sad.

S prípravou hodových slávností v našom
Roľníckom dome súvisí aj aranžovanie darov
zeme. Tento rok sme naše výrobky opäť vy-
stavovali v maštaľke Roľníckeho domu. V so-
botu 30. septembra sa brány našej školy otvorili
pre širokú verejnosť, aby si zaspomínali na časy
strávené v škole. V rámci DOD sme v pries-
toroch školy nainštalovali krásnu a vysokohod-
notnú výstavu ručných prác starých rodičov. Na-

ozaj bolo čo obdivovať a srdečne ďakujeme
všetkým, ktorí prispeli svojimi krásnymi výtvor-
mi. Spestrením bola ukážka trukovania v podaní
Mgr. Magdalény Miklovič Černokovej a pred-
stavenie bábkového divadla Kocúr v čižmách,
ktoré zastrešovala obec Pobedim.

Ďalšími milými podujatiami boli Deň finanč-
nej gramotnosti, Týždeň zdravej výživy,
Európsky deň jazykov, Imatrikulácia našich
prvákov, či v rámci multikultúrnej výchovy
oslava sviatkov jesene. Mesiac október sme
ukončili DOD pre starých rodičov, ktorí mali
možnosť nahliadnuť do tried a vidieť, ako sa
učia ich vnúčatá. Toto milé stretnutie sme ukon-
čili krátkym divadielkom, pesničkami a malým
darčekom. Ešte na začiatku októbra sme spus-
tili zber papiera a už v novembri bol zaplnený.

V mesiaci november sme zorganizovali
zbierku na zakúpenie fotopasce v rámci výzvy
„Zastavme spoločne pytliactvo“, ktorá pone-
sie meno našej školy a bude sa pomocou nej
sledovať pytliactvo páchané na zvieratách žĳú-
cich v divočine.

Súčasťou podujatí v základnej škole sú aj
naši najmenší, deti z materskej školy. Aj oni mali

Príbeh lipy
Už si nepamätám na svoje prvé nadýc-

hnutie, ani komu zaň vlastne vďačím. Viem len,
že miesto, ktoré mi vybral, bolo a je to najkrajšie
a najlepšie, aké som si mohla pre svoj dlhý život
priať. Majestátny kostol si ma vzal pod svoju
ochranu a dal mi punc impozantnosti. Šepot
mojej koruny a hlas kostolných zvonov spolu
zneli ako dokonalý koncert.

S úctou a obdivom som pozerala na ľudí,
ktorých kroky smerovali do kostola a z kostola,
listami som kývala deťom na ich ceste do školy.
Bola som svedkom radostných udalostí - krstov,
prvého svätého prĳímania, birmoviek, svadieb,
ale aj sviatkov Božieho Tela (tie boli najkrajšie,
tóóóľko kvetov) a ďalších krásnych slávností.
A prišli aj slzy a smútok, celý zahalený v čiernej.
Keď ľuďom, idúc na svätú omšu, plakala nielen
tvár, ale najmä srdce zo straty svojho blízkeho.
Chápala som ich pocity, plakala som spolu
s nimi a na znak úcty a spolupatričnosti som tíš-
ko šumela listami.

Míňal sa rok za rokom a ja som dozrievala

do krásy. Okoloidúci sa pri mne zastavovali, po-
vedali niekoľko obdivných slov, alebo len tak po-
hodili očkom a ja som sa cítila excelentne. Na
jeseň som zhodila svoj šat, suché listy ľahučko
a pomaly padali na zem, až ju celú prikryli svo-
jou farebnosťou. Zima mi dala noblesu nevesty,
bola som očarujúco krásna, biela a nevinná. Po
zimnom spánku prišla jar so svojou sviežosťou
a energiou. Krásny to čas, radosť a nový život.
Bola som domovom mnohých vtáčikov či hmy-
zu, občas aj zablúdenej veveričky. S horúcimi
letnými dňami, verte alebo neverte, užila som si
aj prvé nesmelé dotyky a bozky, také, ktoré
dáva láska. Moja vôňa a tieň, ktorý chránil, boli
žiadúce. Bola som potrebná a šťastná.

Čas plynul, roky pribúdali. Ľudia okolo mňa
sa menili...ich tváre, chôdza. Sledovala som
deti, ako rástli, dospievali, vychovávali svoje
vlastné deti, zostarli. Dívala som sa na ich trápe-
nia, bolesti a potom tíško odišli...navždy. Tiež
som zostarla, ochorela, ale dobrí ľudia mi nedali
zahynúť. Starali sa o mňa ako najlepšie vedeli.

Vedela som však, že sa pomaly lúčim. Som
predsa živý tvor a môj čas je presne vymedze-
ný. Chorá, unavená, šľahaná vetrami, búrkami
a zimou, som cítila, že prichádza môj koniec.
Treba sa poberať do neba, k Pánu Bohu, s po-
korou sa poďakovať za všetko a odchádzať
s vedomím, že som tu mala svoje miesto.

Posledný nádych, výdych...koniec. Lúčim
sa navždy, zostávam v spomienkach. Ďakujem.

27. novembra 2023. Eva Pogranová

Poďakovanie
Vyslovujem poďakovanie Martinovi Piš-

kulovi, Michalovi Palkovičovi a Ivanovi Pät-
nickému za pomoc pri odstránení značne
poškodeného stromu, a tiež Mirke Kadleco-
vej za krásny nápad a následnú realizáciu ži-
vého adventného venca pri vstupe do areálu
kostola pre radosť a potešenie nás všet-
kých.

Andrea Augustínová, starostka obce
Foto: archív obce
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Členovia JDS športovali, zabávali sa a dokonca získali vyznamenanie
Ani v týchto mesiacoch sme nezaháľali.

Mali sme množstvo aktivít a dokonca dve naše
členky získali vzácne vyznamenanie.

Dňa 6. októbra sme uskutočnili výlet
na bicykloch do neďalekej obce Podolie, kde
trinásť členov navštívilo Park miniatúr.
Po okružnej ceste okolo Pažitného mlynu
a Banátu sa vrátili do Pobedima. Na cestu
svietilo slniečko a trocha si utužili zdravie a zlep-
šili kondíciu.

Utorkový večer 10. októbra strávilo trinásť
členov našej JDS v Dome umenia v Piešťanoch.
Skupina ABBA STARS naživo zaspievala tie

najväčšie hity švédskej skupiny ABBA. Jedineč-
ná interpretácia piesní spojená s originálnymi
kostýmami a svetelnou show vytvorila skvelú
atmosféru, ktorá roztancovala každého milovní-
ka skupina ABBA.

Október sa nesie v duchu úcty k starším.
Pri tejto príležitosti si 23. októbra naše dve člen-
ky Ľudmila Pätnická a Anna Lednická pre-
vzali Vyznamenanie III. stupňa za dobrovoľnú
a nezištnú prácu v prospech starších občanov,
za ochotu dlhé roky pracovať vo výbore pre zá-
kladnú organizáciu JDS v Pobedime. Vyzname-
nanie im udelila Jednota dôchodcov Slovenska

a bolo im odovzdané na stretnutí v Novom Mes-
te nad Váhom pani Darinou Pagáčovou, pred-
sedníčkou okresnej organizácie JDS.

Dvanásť členov sa 13. novembra stretlo
v klubovni organizácie a urobilo si posedenie
pri spoločenských hrách. Najviac zaujali
puzzle Slovenska. Okres po okrese skladali
celé Slovensko aj piati členovia naraz. Taktiež
sa hralo obľúbené Človeče, nehnevaj sa.
Bokom neostali ani kartové hry žolík a sedma.
Pri teplom čaji a drobnom občerstvení strávili
príjemné popoludnie. Autor: Anna Melicherová

Foto: archív JDS

niekoľko samostatných podujatí. Medzi tie najk-
rajšie určite patrila návšteva PD Pobedim
a návšteva rodiny Jakubašekovcov, kde sa
mali možnosť stretnúť a pohladiť množstvo
domácich zvieratiek od milých zajačikov až
po dudravé moriaky.

Okrem kultúrnych a spoločenských podujatí
sa nám darilo aj v športových súťažiach. Naj-
skôr nás úspešne reprezentovali v okresnom
kole naši mladší futbalisti. Dňa 8. novembra sa
naše žiačky a žiaci zúčastnili okresného kola
v stolnom tenise. Na súťaži si zmerali sily
súťažiaci naprieč celým okresom. Našimi súper-
mi boli žiaci zo základnej školy z Čachtíc, Podo-
lia, Bošáce, Starej Turej, Moravského Lieskové-
ho, Bziniec pod Javorinou, ZŠ Sv. Jozefa
v Novom Meste n/V, ZŠ Odborárskej v Novom
meste n/V a Gymnázia Milana Rastislava Štefá-
nika v Novom Meste n/Váhom. Naši chlapci sa
umiestnili vo veľmi silnej konkurencii na sluš-
nom 7. mieste. Naše dievčatá patrili už na za-
čiatku súťaže medzi favoritky. Počas dlhého
športového zápolenia predviedli aj so zdatnejší-

mi súperkami mentálnu zdatnosť. Nakoniec si
vo finále vybojovali 1. miesto a postúpili do re-
gionálneho kola. V regionálnom kole, ktoré sa
konalo 23. novembra obsadili krásne 2. miesto.
Srdečne blahoželáme, dievčatá.

20. novembra sme sa zapojili do „Bub-
novačky – aby bolo deti lepšie počuť“, ktoré
sa organizuje od roku 2014 a upozorňuje
na ochranu detí pred násilím.

V decembri nás čakajú najkrajšie sviatky
roka – Vianoce. Deti sa už teraz zapojili do celo-
slovenskej výzvy „Koľko lásky sa zmestí
do krabice od topánok“, aby prispeli malými
darčekmi seniorom, ktorí sú v DOS. Tradičnou
koncoročnou aktivitou je aj účasť na vianoč-
ných trhoch v obci a vianočná besiedka.

Za všetky deti a zamestnancov našej zá-
kladnej a materskej školy Vám chcem zaželať
pokojné a požehnané vianočné sviatky, prežité
v kruhu svojich najbližších. Nezabúdajme, že
Vianoce nie sú o darčekoch, ale o rodinnej po-
hode plnej lásky, dobra, milého slova a rodinné-
ho tepla. V nastávajúcom roku 2024 všetkým

želáme predovšetkým pevné zdravie, veľa
šťastia, vzájomného porozumenia a duševného
pokoja.

Autor: Mgr. Jela Košútová, zástupkyňa
riaditeľky školy

Foto: archív školy

Vianoce
Keď sa rodina stretáva,
radosť v srdci nastáva.
Je to znak Vianoc, ten krásny zimný čas,
čaro zimných chvíľ je tu zas.
Vôňa medovníčkov sa po dome roznáša,
lásku a radosť ľuďom prináša.
Deti sa radujú, koledy spievajú,
na Ježiška čakajú.
Sánkovať by sme sa chceli,
len aby sme snehu mali.

Lásku, pokoj, Božie požehnanie
prajeme Vám.

Janka Kadlecová, Adelka Krajčíková, 7. trieda

Októbrová kvapka krvi
Život zachraňujúcu tekutinu – krv poskytlo v stredu 11. októbra celkovo 29 darcov, ktorým nie je ľahostajný život ostatných ľudí. Akciu už

tradične zastrešil Miestny spolok Slovenského červeného kríža. Dlhoročné členky spolku pripravili pohostenie, na ktoré sa darcovia vždy tak
trochu tešia a je im malou odmenou za ich humánny čin. Občerstvenie sa podarilo zabezpečiť vďaka PD Pobedim, Obci Pobedim a ďalším dobro-
dincom. Darcom i sponzorom patrí veľká vďaka. Radi by sme dali do pozornosti ďalší termín odberu, ktorý sa uskutoční vo februári 2024 (presný
dátum sa dozviete z plagátov na úradných tabuliach obce). Autor: PaedDr. Lucia Klimová
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Naši hasiči to nemajú vôbec jednoduché

Pohľad na Pobedim prostredníctvom údajov z kozmu

Zaujímavosti o našich spoluobčanoch
Rodinka, ktorá vymenila mesto za dedinu

Od 1.10.2023 do 30.11.2023 bolo vy-
konaných sedem výjazdov. Z toho boli dve do-
pravné nehody, jedna na ceste medzi Pobedi-
mom a Bašovcami, druhá medzi Pobedimom
a Hornou Stredou, päť technických zásahov -
spadnuté stromy v Podolí, odčerpávanie vody
z kotolne školy v Považanoch, odchyt bodavého
hmyzu v Podolí a zásah s AED (Automatický
Externý Defibrilátor), kde sa žiaľ, už nedalo po-

môcť občanovi z Podolia Kopaníc. Po našom
príchode a príchode záchrannej služby bol kon-
štatovaný exitus.

Každý mesiac prebieha zdokonaľovacia
príprava členov DHZO Pobedim.

Okrem toho sme pomáhali v obci pri rôz-
nych aktivitách, ako sú orezy stromov, dozor
a pomoc pri odstránení lipy pri kostole. V hodo-
vú nedeľu sme sprístupnili verejnosti Hasičskú

zbrojnicu. Akcia Deň otvorených dverí sa stretla
s veľkým pozitívnym ohlasom.

Máme veľkú radosť z piatich nových členov
v zásahovej jednotke (traja muži a dve ženy).
Prajeme im veľa úspechov.

Autor: Martin Piškula,
veliteľ DHZO Pobedim

Okolitú prírodu obdivujeme na prechádz-
kach najmä bočnými pohľadmi, ktoré často ob-
medzujú rôzne terénne prekážky. Vidieť viac,
ale aj ďalej, nám pomôžu pohľady z vyvýšených
miest, takých ako sú napr. rozhľadne, či vrcholy
hôr. Pohľady z väčších výšok - z vtáčej perspek-
tívy sprostredkovávajú vnímanie jednotlivých
objektov, ako aj ich vzťahov s okolím. Túžba do-
stať sa „hore“ a takto vnímať a poznávať majes-
tátnosť prírody je stále mimoriadne silná a in-
špiratívna. Napĺňať ju pomohli postupne balóny,
lietadlá a satelity, ktoré vyniesli nielen človeka,
ale aj záznamové zariadenia do rôznych výšok
nad povrch Zeme.

Éra letov balónmi začala v roku 1858. Za-
čiatok snímkovania z lietadiel sa spája s rokom
1909. Vesmírnej úrovne sa človek dotkol pro-
stredníctvom sovietskej kozmickej lode Vos-
tok-1 v roku 1961. Človek z dosiahnutých výšok
Zem nielen pozoroval zrakom, ale postupne aj
fotografoval. Éra nefotografického snímkovania
z kozmu začala v roku 1972 vypustením americ-
kého satelitu Landsat-1. Táto a ďalšie nové
technologické platformy umožňujú poskytovať
pohľady na Zem pravidelne (zo začiatku v 18-
dňových, v súčasnosti aj 3-dňových intervaloch

a meteorologickým satelitom METEOSAT-12
dokonca v 10-minútových intervaloch), čo vy-
tvára úplne nové podmienky na skúmanie a po-
zorovanie našej planéty.

Ďalším pokrokom v procese sledovania
Zeme bola integrácia satelitných údajov s údaj-
mi pozemných, námorných a atmosférických
meraní v pravidelných časových intervaloch, čo
vytvorilo základy monitorovania v celoeuróp-
skom kontexte. Od roku 2014 ho zastrešuje uni-
kátny program Copernicus koordinovaný Európ-
skou komisiou, spolu s členskými štátmi EÚ,
Európskou vesmírnou agentúrou (ESA)
a Európskou organizáciou pre využívanie mete-
orologických satelitov (EUMETSAT). Informač-
né služby programu Copernicus vyúsťujú
do šiestich tematických skupín zabezpečujúcich
požiadavky z nasledujúcich oblastí: atmosféra,
morské prostredie, krajina, zmena klímy, bez-
pečnosť a núdzové situácie. Tieto sú bezplatne
dostupné nielen pre užívateľov z odborných
sfér, ale aj pre radových Európanov na adrese
https://land.copernicus.eu/pan-european.

Portfólio údajov obsiahnutých v Coperni-
cus-e je rozsiahle. Sú v ňom súbory nenahradi-
teľných údajov o zemskom povrchu - o krajinnej

pokrývke a jej zmenách, zástavbe a jej zme-
nách, lesoch, riekach, jazerách, pobrežiach,
mozaiky satelitných snímok a ďalšie, a ďalšie.
Na ilustráciu ponúkame ukážky z údajových
vrstiev Copernicus, v ktorých je aj Pobedim -
na satelitnej snímke Sentinel-2 z roku 2020
s rozlíšením 10 m (obr. 1; v súčasnosti sú už za-
znamenávané aj satelitné snímky s detailnejším
rozlíšením, napr. 50 cm, ale vrstvy Copernicus
ich neobsahujú), jeho krajinná pokrývka (obr. 2)
a intenzita nepriepustnosti povrchu - súvisiaca
so zástavbou v štvorcoch 10×10 m (obr. 3).
Pre porovnanie sú tieto ukážky doplnené letec-
kou farebnou ortofotosnímkou z roku 2017 (obr.
4) s detailnejšou rozlišovacou schopnosťou.

Na záver treba povzbudiť zručnejších po-
užívateľov počítačových nástrojov, aby neváhali
siahnuť po údajoch Copernicus. Prostredníc-
tvom nich sa im podarí zaostriť pohľady nielen
na Pobedim a jeho okolie, ale aj na ľubovoľné
časti Európy.

Autor ďakuje kolegovi Ing. Jozefovi Nováč-
kovi za prípravu obrázkov.

Autor: Doc. RNDr. Ján Feranec, DrSc.

Sme mladá rodina, Šani, Marína a Agátka
Púchovskí.

Marína sa pred materskou v laboratóriu ve-
novala svojmu doktorátu z farmakológie, Šani
pracuje ako konzultant pre medzinárodnú firmu.

Kúpili sme dom so záhradou a stodolou
po Petrášovcoch a do Pobedima sme prišli
z Bratislavy začiatkom tohto leta.

Hneď po príchode sme založili záhradku
a začali s menšou prerábkou domu, takže po-
sledných pár mesiacov sme sa veru nenudili.

Všetci Pobiedzani, ktorých sme zatiaľ stretli,
k nám boli veľmi milí a nápomocní. Špeciálne
spomenieme Majku Desátovú, ktorá nám hneď
od začiatku pomohla cítiť sa tu ako doma.

Už dávnejšie sme uvažovali nad presťaho-
vaním sa z mesta na dedinu. Nejaký čas sa ve-
nujeme pestovaniu zeleniny a naším snom je

vybudovať ekologickú mikrofarmu bez používa-
nia ťažkej techniky a chemických postrekov.
V nasledujúcich rokoch sa budeme snažiť túto
záhradu založiť, rozširovať a upravovať tak, aby
dodávala zdravú a chutnú zeleninu nám, aj náš-
mu okoliu.

Okrem farmárčenia plánujeme pokračovať
v organizovaní svadieb a spoločenských uda-
lostí. Tešíme sa, že stodola a jej okolie pomôžu
mnohým mladým párom zažiť nezabudnuteľný
deň. Zároveň budeme radi, ak sa týmito akciami
Pobedim zviditeľní a na mape ho nájdu ľudia
nielen z blízkeho okolia.

Ak by mal ktokoľvek záujem pozrieť si
stodolu, záhradu, prísť sa zoznámiť alebo pris-
pieť dobrou radou, ste u nás všetci vítaní.

Ďakujeme za vašu podporu a tešíme sa, že
sme tu s vami.

Autor: Alexander Púchovský
Foto: súkromný archív autora

Farebná letecká ortofotosnímka Po-
bedima z roku 2017. Zdroj: GKÚ Brati-
slava, NLC

Nepriepustnosť povrchu - obsia-
hnutá v údajovej vrstve Copernicus; ob-
razový prvok má veľkosť 10×10 m; od-
tiene hnedej farby sú odstupňované per-
centami nepriepustného povrchu v štvor-
ci 10×10 m, tmavšia hnedá indikuje inten-
zívnejšiu nepriepustnosť (spôsobenú rôz-
nymi formami zástavby). Zdroj: údaje
programu Copernicus: https://land.coper-
nicus.eu/pan-european

Krajinná pokrývka (označovaná
CLC+) Pobedima vybraná z údajovej vrs-
tvy Copernicus; obrazový prvok má veľ-
kosť 10×10 m; červenou farbou sú
znázornené zastavané plochy a cesty,
tmavšou zelenou listnaté stromy, stred-
nou zelenou záhrady s ovocnými
stromami, žltozelenou poľnohospodárske
kultúry, hnedou krovinové formácie
a modrou vodná plocha. Zdroj: údaje
programu Copernicus: https://land.coper-
nicus.eu/pan-european

Snímka zo satelitu Sentinel-2 z roku
2020 v prirodzených farbách. Veľkosť ob-
razového prvku je 10×10 m. Z takejto
elementárnej časti zemského povrchu je
satelitným snímačom zaznamenané od-
razené slnečné svetlo. Zdroj: údaje prog-
ramu Copernicus: https://land.copernicu-
s.eu/pan-european
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Zaujímavosti o našich spoluobčanoch
Ako som sa stal básnikom

Moje meno je Ján Čechvala. Som rodák zo
susednej obce Podolie a už 35 rokov bývam
so svojou manželkou Ľudkou v Pobedime. Mám
60 rokov a profesionálne sa venujem stavebné-
mu klampiarstvu.

Môj koníček mi kompenzuje fyzické zaťaže-
nie a mnohých ním určite prekvapím. Vo voľ-
nom čase sa, okrem iného, venujem i písaniu
básní.

Rozhodol som sa zachytiť veci, ktoré okolo
seba vidím, zažil som, alebo prežívam. Nosnou
témou mojich básní sa stala láska k mojej milo-
vanej manželke. Tá mi dala toľko inšpirácie
a nápadov, že o myšlienky som nikdy nemal nú-
dzu. Tak vznikla prvá zbierka „Milovanej – jedi-
nej“. Básne sú inšpirované krásami prírody,
ktoré postupne prechádzajú do vyznania lásky
a v závere nesú odkaz aj pre ostatných.

Tento môj interný úspech ma povzbudil
a s písaním som neprestal. Druhá zbierka
s názvom „Šťastie je milovať ženu“, práve vyšla.
Ak by bol niekto zvedavý ako to vyzerá, môže

sa so mnou skontaktovať. Rád mu obe zbierky
predstavím.

Nosnou myšlienkou druhej zbierky je tiež
najdôležitejšia vec, ktorú každý človek potrebuje,
a tou je láska. Nájdete v nej i moje filozofické po-
stoje, overené pravdy a dokonalý návod
na šťastný život. Viem, že čítanie básní nie je veľ-
mi populárne, ale nazdávam sa, že človek by as-
poň raz v živote mal vyskúšať veci, ktoré by mu
inak ani neprišli na um. Veď kedy, ak nie teraz
v tejto rýchlej dobe, by sme sa mali pozastaviť,
popremýšľať či s najbližšími si vychutnať spoloč-
nú chvíľu. Partnerom do tejto atmosféry by mohli
byť i moja básnické zbierky. Ruku na srdce, kedy
ste naposledy čítali nejakú báseň?

Básne som sa snažil napísať zrozumiteľnou
formou, aby vystihovali hlavnú ideu, pôsobili
upokojujúco a povzbudzovali. Pomalým čítaním
každý určite precitne a pochopí podstatu. Ni-
komu svoju tvorbu nevnucujem, iba odporúčam
a oznamujem, že niečo takéto vyšlo a má reálnu
podobu.

Ak by sa Vám moje zbierky dostali do rúk
a niečo by Vám nesedelo, oznámte to, prosím,
mne. No ak sa Vám páčia, povedzte o nich svo-
jím priateľom a známym. Ak potešili Vás, možno
potešia i ostatných.

Či nie je krásne prinášať ľuďom radosť
a dobú náladu? Veď i kvôli tomu som ich napí-
sal.

Autor: Ján Čechvala
Foto: súkromný archív autora

Vianočné vyznanie
Čo sa to stane, v tento krásny deň?

Ľudia sa rozcítia, hotový sen.
Nikomu sa nechce, byť teraz sám,

oslava rodiny, Ježiško prišiel k nám.
Koledy znejú, je ich plný dom,

s mojimi blízkymi, šťastný som.
Usmiate tváre, spokojnosť panuje,
duša si radosťou, stále pospevuje.

Otvára komnaty, čo bývajú zamknuté,
rozžiari svetielka, ktoré sú zhasnuté.
Čaro tejto chvíle, nech trvá naveky,

plávajme vo snoch, zlatonosnej rieky.
Čo je tým zlatom, čo skutočnú má cenu?

Nedá sa nahradiť, je to láska veru.
Ja o nej píšem, celé dlhé roky,

posúva ma vpred, o dlhé skoky.
Na svoju milú, sypem hviezdny prach,

žiarim jasom, až kričím ach.
Ona ho posúva, v rodine ďalej,

z plného grálu, na vôkol lej.
Každý čo túži, nech z neho dostane,
zázrak tejto noci, skutočne sa stane.

Ja to tak cítim, vôbec neklamem,
celý svoj život, jedinú milujem.

Ján Čechvala

Malý lexikón pobedimského
nárečia, alebo „viete ešče po
pobjécky?“
1. ba tvoje máre = neveriacky – ale choď, to

nie je pravda, neverím ti
2. čugana = palica
3. čungále = nohy
4. čvarga = chamraď, banda
5. drcák = plečka
6. dzina = dyňa
7. dzúra = diera
8. fangla = murárske náradie, naberačka
9. fertucha = zástera
10.firhangy = záclony
11. frištuk = raňajky
12. futa = zástera
13.gambuvat = odvrávať
14.gíbel = vedro
15.glajbas = ceruzka
16.gnávit = hovoriť hlúposti, nedôležité veci
17.grgula = pokrývka hlavy vydatej ženy
18.gramblavý = nešikovný
19.hindžier = kanál, ktorý sa nachádza pod

zemou, v ktorom tečie potok
20.hondrllat = kolísať
21.hriščo = ihrisko
22.chomolo = motovidlo, polepetko
23.kacabajka = bundička
24.kryzantýna = chryzantéma
25.koleso = bicykel
26.kriézel = časť kroja
27. labzuvat = bezcieľne sa motať
28. láduvat sa = dosýta sa najesť, rýchlo jesť
29. lajbel = časť kroja
30. lannička = chladnička
31. lopet = sedieť
32.na nnes týden = na dnes týždeň = takto

o týždeň
33.návratie = vstupná hala
34.nešpor = olovrant
35.oziérat sa = obzerať sa
36.parazól = dáždnik
37.pletna = klebetnica
38.puchor = žalúdok
39.prifercuvat = prišiť
40.prindiš = muž, ktorý sa priženil
41.prindzi = príď
42.prucel = vrchná časť kroja, vestička,

živôtik
43.recepis = recept
44.rošlopkat = rozmočiť – Nerošlopká ma,

neni som s cukru. (Nerozmočí ma, nie
som z cukru.)

45.rvóscit = rásť
Zozbierala: PaedDr. Lucia Klimová

Takmer zabudnuté recepty
Opatance
Suroviny
- 0,5 kg polohrubá múka
- 0,25 kg pšeno
- 1 ks vajce
- podľa chuti soľ
- podľa potreby voda (asi 2 dcl)

Postup
1.Do misky nachystáme múku, posolíme, pri-
dáme vajíčko a vodu. Cesto vypracujeme tak,
aby bolo ani nie mäkké, ani nie veľmi tvrdé.
Skrátka pripravené na tvarovanie.
2.Pripravené cesto dáme na dosku a z častí
cesta postupne našúľame šúľočky hrubé pri-
bližne na hrúbku malíčka. Ušúľané cesto na-
krájame približne na 1 cm čiastočky. Pomúči-
me, aby sa nezlepili.
3.Pšeno opláchneme v troch vodách. Tesne
pred použitím je dobré pšeno prepláchnuť
horúcou vodou z dôvodu odstránenia hor-
kosti. Necháme otiecť, nie však až do sucha.
4.Do väčšej misky dáme pšeno a opatance.
Prevraciame dovtedy, pokým opatance nebu-
dú obalené pšenom.
5.Vysypeme do kastróla a zalejeme vopred
pripravenou vriacou vodou asi 0,5 – 1 cm nad
opatance. Posolíme, zakryjeme a na mier-
nom ohni dusíme. Približne po 15 minútach
premiešame opačným koncom varechy a
skontrolujeme, či je na spodku ešte voda. Ak
nie, tak prilejeme trochu studenej vody a
necháme ešte 20 – 30 minút dopariť.
6.Podávame s opraženou cibuľkou na masti.
Taktiež môžeme podávať s mliekom alebo
kyslou smotanou.

Recept pripravila Cecília Miklovičová
Uvaril, odfotil a dobrú chuť praje:

Ing. Ladislav Melicher
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Ako rybári prežívajú jeseň
Leto, čas dovoleniek a oddychu skončilo

a nás na Zástodolí hneď v prvé jesenné dni
čakali detské rybárske preteky, ktoré sme sa
rozhodli po minuloročnom úspechu zopakovať.
Tento rok sme ich naplánovali na 24. septem-
ber. Dúfali sme v lepšie počasie a aktivitu rýb
ako v minulom roku, kedy boli presne o mesiac
neskôr. Bohužiaľ, počasie človek neovplyvní.
Celú doobedňajšiu časť pršalo. Avšak malých
pretekárov to neodradilo. Tridsať mladých pre-
tekárov v dvoch vekových kategóriách nahodilo
svoje prúty presne o 11. hodine. Ryba bola
o dosť aktívnejšia ako pred rokom. V mladšej
kategórii do 10 rokov nezostal ani jeden prete-
kár bez rybičky. V tejto kategórii sa najviac rýb
podarilo prekabátiť a dostať na breh nášmu
mladému členovi Tobiaskovi Vavrovi.
Na druhom mieste bol minuloročný víťaz, len
päťročný Andrejko Lištiak. Tretie miesto patrilo
Alexkovi Aghovi z Partizánskeho. Skúsenejší
pretekári z kategórie U15 bojovali o umiestnenie
do samého konca. Nakoniec bolo poradie na-

sledovné: 1. miesto – Alex Blaschke, 2. miesto
– Samo Choma, 3. miesto – Barborka Korcová.
Veľmi nás teší, že sme vďaka štedrým sponzo-
rom a šikovným rukám mohli pohostiť našich
členov, detičky, aj rodičov. Každé dieťa si do-
konca odnieslo trofej a nejakú peknú cenu
na pamiatku.

Po tejto úspešnej a príjemnej akcii, plnej
detských úsmevov, nás v polovici novembra
čakala ďalšia väčšia a náročnejšia akcia. Do tej
doby sme sa sústredili na obohatenie rybej
osádky v našom jazere. Do úspešného konca
sme 31. októbra dotiahli jesennú násadu rýb.
Z Hodonínskych chovných rybníkov k nám priš-
lo 400 ks kapra rybničného, 100 kg lieňa sliz-
natého a 50 kg šťuky severnej krásnych rozme-
rov. Do rybníka sa nám vďaka sponzorovi
podarilo nasadiť aj 4 ks jesetera ruského o dĺžke
cca 100 cm. Táto ryba doteraz u nás v rybníku
neplávala. Mali sme len jesetera malého, ktorý
dorastá do približne 60 cm. Týždeň pred veľkým
prívlačovým pretekom sme nasadli pstruha dú-

hového v celkovej hmotnosti 500 kg. Táto ryba
však u nás neprežĳe leto. Buď sa vychytá, alebo
ju zožerú veľkí predátori.

Dňa 11. novembra, keď oslavovali meniny
Martinovia, sme mali všetko pripravené na náv-
števu 100 pretekárov v jazernej prívlači. Lovilo
sa v dvoch skupinách, v piatich kolách a každé
kolo trvalo 40 minút. Na víťaza čakala zaují-
mavá cena –poukaz v hodnote 400 Eur
na nákup v rybárskych potrebách Slávia v Pieš-
ťanoch. Násada 500 kg pstruha je naozaj do-
statočné množstvo, aby si každý pretekár schuti
zachytal. Ryba pravdepodobne kvôli stále teplé-
mu počasiu nereagovala tak, ako sme očakáva-
li. Súťažiacim to vôbec nevadilo, na Zástodolie
sa tešia najmä pre dobrú priateľskú atmosféru
a dobré jedlo od šikovného kuchára pána
Kmenta. Ako to už býva, aj tento pretek mal
svojho víťaza. Stal sa ním Martin Boor z Prašní-
ka. Po tomto preteku sme vodu otvorili na dva
týždne v dennom režime od 7:00 do 17:00, aby
sme si aj my členovia vychutnali pstruhovú ry-
bačku.

Tohtoročnú aktivitu uzatvárame vianočnými
trhmi s bohatou ponukou v našom stánku, napr.
rôzne špeciality z rýb, káva a varené vínko. Už
teraz sa tešíme, čo prinesie nová sezóna v roku
2024.

Autor: Michal Vavro,
predseda RS Zástodolie Pobedim

Foto: archív RS Zástodolie

Z činnosti TJ Sokol Pobedim – ženy
Po prázdninovej prestávke zahájila naša or-

ganizácia cvičebnú sezónu 2023/2024 brigádou
na úprave zelene v záhrade pri zdravotnom
stredisku a v stojanoch na parkovisku. Ženy
vzali do rúk náradie, vyhrnuli rukávy a pustili sa
do práce. Ostrihali kríky a stromy, okopali kvety,
odstránili burinu a upravili okolie kôrovou
štiepkou.

V sobotu 23. septembra sa za daždivého
počasia konalo 14. stretnutie Sokolov Morav-
sko-Slovenského pomedzia na Veľkej Javo-
rine, ktorého sa zúčastnilo aj deväť členiek na-
šej TJ. Po položení vencov pri Pamätníku čes-
ko-moravsko-slovenskej vzájomnosti pokračo-
val program odovzdaním Zletovej štafety
starostkou Považskej sokolskej župy ses.
Danielou Valentovou do rúk sokolov z Uherské-
ho Brodu. Táto zletová štafeta poputuje
cez Uherské Hradište a Zlín až do Prahy, kde
bude súčasťou XVII. Všesokolského zletu 2024.

S cvičením žien sme začali 5. októbra
v telocvični základnej školy. Túto sezónu je za-
merané na nácvik zletovej skladby Sokolskej
únie Slovenska. Pripravujeme ju pre XVII.
Všesokolský zlet v Prahe, ktorý sa bude konať
v dňoch 30.6. – 5.7.2024. A tak po prvom zo-
cvičovaní, ktoré bolo 8. októbra v Bratislave,
sme sa pustili do jej nácviku.

Ďalšou akciou, na ktorej sa naša TJ zúčast-
nila, bol Sokolský festival pódiových vystúpe-
ní. Konal sa 11. novembra v Trenčíne pod záš-
titou Považskej sokolskej župy M.R.Štefánika
Trenčín. Sedemnásť členiek našej organizácie
sa úspešne prezentovalo programom, ktorý bol
prierezom sokolských vystúpení za uplynulých
30 rokov. Bol zameraný na oživenie jednotlivých
skladieb i úborov a pripomenutie si niektorých
príbehov, spojených s účasťou na zletoch.

Autor: Vladimíra Žitňanská,
starostka TJ Sokol Pobedim – ženy

Foto: archív TJ Sokol Pobedim
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Bohatý program kolkárov
29. septembra sa uskutočnil hodový ex-

traligový zápas, kde hráči KK Pobedim privítali
družstvo KO Žarnovica. Úvod zápasu bol veľmi
vyrovnaný. Po prvej štvorici hráčov bol stav 1:1
a domáci vyhrávali o 27 kolkov. Perfektný výkon
predviedol Jakub Urban (638 kolkov). V druhej
štvorici predviedol výborný výkon (630 kolkov)
domáci hráč Michal Vajer, čím porazil súpera o
99 kolkov. O 53 kolkov porazil súpera aj Jozef
Miklovič a domáci vyhrávali 3:1 o 179 kolkov.
V poslednej štvorici domáci kontrolovali priebeh
stretnutia a nakoniec zvíťazili 6:2, 3415:3219.

Na ďalší zápas cestovali hráči KK Pobedim
do Podbrezovej. Domáci využili výhodu domá-
cej kolkárne a zvíťazili 8:0 na zvalené kolky
3560:3254. Najlepším hráčom z Pobedima bol
Michal Vajer (564 kolkov).

20. októbra privítali hráči KK Pobedim hrá-
čov TJ Lokomotíva Vrútky. Úvod zápasu po-
znamenalo zranenie domáceho Jakuba Urba-
na, ktorého musel striedať Marek Sahaj. V po-
slednej štvorici domáci kontrolovali priebeh
stretnutia a nakoniec zvíťazili 6:2 3364:3261.

Na ďalší týždeň cestovali hráči KK Pobedim
na dvojzápas na východné Slovensko. V sobotu
nastúpili v Nováčanoch pri Košiciach proti druž-
stvu PKŠ Košice-Šemša. Domáci využili výho-
du domácej kolkárne a po výbornom výkone
zvíťazili 6:2 na zvalené kolky 3472:3282. Naj-
lepším hráčom z Pobedima bol Michal Benko
(579 kolkov).

V nedeľu nastúpili hráči KK Pobedim v Ri-
mavskej Sobote proti hráčom MKK Magnezit
Jelšava. Úvod zápasu bol vyrovnaný. V posled-
nej štvorici však domáci hráči využili výhodu
domácej kolkárne a otočili výsledok vo svoj
prospech. Zvíťazili 5:3 o 97 zvalených kolkov.
Najlepším hráčom z Pobedima bol Marek Mre-
kaj (549 kolkov).

Na ďalší zápas cestovali hráči KK Pobedim
od Trstenej, kde nastúpili proti miestnemu ŠKK
Trstená Starek. Hráči KK Pobedim začali veľmi
dobre a po úvodnej štvorici vyhrávali 2:0 o 34
kolkov. Nakoniec sa zápas skočil remízou 4:4.
Najlepším hráčom z Pobedima bol Jozef Miklo-
vič (591 kolkov).

11. novembra hrali hráči KK Pobedim doma
proti KK Tatran Sučany. Hostia využili Interligo-
vé skúsenosti a v zápase vyhrávali od jeho za-
čiatku a nakoniec zvíťazili 6:2 3484:3268. Naj-
lepším hráčom z Pobedima bol Jozef Miklovič
(562 kolkov).

17. novembra sa po dohode klubov predo-
hrávalo extraligové stretnutie medzi domácim
KK Pobedim a hosťujúcim družstvom TJ Tatran
Spišská Nová Ves. Domáci mali čo hosťom od-
plácať veď na začiatku sezóny tam prehrali.
V poslednej štvorici domáci nenechali nič
na náhodu a využili výhodu domácej kolkárne
a nakoniec zvíťazili 7:1 na zvalené kolky
3345:3113. Najlepším hráčom z Pobedima bol
Pavol Černý (589 kolkov).

B-družstvo v 2. lige Západ podáva ne-
vyrovnané výkony a doterajšom priebehu zvíťa-
zilo iba v štyroch zápasoch z desiatich. Ťahúňmi
družstva sú Jaroslav Bango a Tibor Štefík
s priemerom 540 zvalených kolkov na zápas.
Dobre ich dopĺňa naša dorastenka Radoslava
Malíčková, ktorá má priemer 539,5 zvalených
kolkov na zápas.

Našim mladým nádejam sa tiež veľmi
nedarí. Ťahúňkou družstva je najskúsenejšia
hráčka Radoslava Malíčková. Pri nej sa snažia
Terézia Dúdiková, Filip Vakoš a najmladšia
z nich Martina Malíčková.

Autor: Ing. Marián Mitošinka,
predseda KK Pobedim

Foto: archív KK Pobedim

Vybrané z matriky
Privítali sme:
25.10.2023 Mišík Timotej, č.d. 404
20.11.2023 Lednický Jerguš, č.d. 444

Manželstvo uzavreli:
14.10.2023 Černá Petra, č.d. 341

a Bernd René Peters

Rozlúčili sme sa:
5.10.2023 Juráková Janka, č.d. 164, +69 r.

15.10.2023 Zemanová Viera, č.d. 419, +67 r.
22.11.2023 Grof Marian, č.d. 56, +52 r.

7.12.2023 Klimo Vojtech, č.d. 151, +82 r.
11.12.2023 Feranec Ján, č.d. 407, +94 r.
12.12.2023 Németh Roman, č.d. 203, +49 r.
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